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	    SSC High-Value, Extraordinary Items, & Non-Insurable Items Classification
                                           Owner: National Manager - Retail
Department: SMSA Services Center



	Overview
	To guide staffs in classifying shipments to be sent from SSCs accordingly based on the need.

	Person Affected
	All SMSA Services Center staff accepting shipments from SSCs

	Instruction
	

Items to be sent from SSCs can be classified as high-value, extraordinary value item,
 non-insurable item or a combination in accordance with the guidelines and criteria identified per category below:


SSC High-Value Item List – items that needs to be accepted and recorded with HV tag number and followed with HV acceptance procedures.

Documents:

· Passports
· Original certificates (Example: Diploma, Birth or Marriage Certificates etc.)
· Legal tenders
· Iqama/residence ID
· Driver’s License Card
· Bank Drafts
· VISA documents
· ATM / Credit Cards
· CD with documents

         Non-Documents

· Mobile phones exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD
· Laptop Computers exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD
· Memory hard drives, USB, or external memory devices.
· Precious metals including but not limited to (Gold, Silver, Platinum) 
· Precious stones including but not limited to Diamond, gem stones Art works
· Artifacts
· Antiques
· Holy Kor’an Books
· Official Saudi Arabian Flag
· Biological Specimen for Samples
· Designer Clothing, Bags, Shoes & Textiles with declared value of more than 1000 SR or 267 USD
· Collectables  with Exceptional Value
· “Hyped” Commodities with declared value of more than 1000 SR or 267 USD
· Items with high Cultural, Religious  or Historical Significance and Value
· Electronic items exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD
· Textiles and clothing materials exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD
· Vehicle Spare parts (Land, Air, Sea) exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD availed using regular SPO-P or IP General Priority Services with actual weigh not exceeding to 32 kg and Dim. Weight not exceeding to 51/43/33 cm.
· Other commodities not mentioned above but exceeding the value of 1000 SAR or 267 USD availed using regular SPO-P or IP General Priority Services with actual weigh not exceeding to 32 kg and Dim. Weight not exceeding to 51/43/33 cm.


Items with Extra-Ordinary Value List – are commodities with exceptional value and can only be insured to a maximum of 3750 SAR or 1000 USD. The items that fall in this category does not necessary to fall under high-value list. For example, 

· Watches and parts
· Precious and Semi Precious Gems
· Stones
· Costume Jewellery
· Diamonds
· Precious Metal – Gold, Platinum, Silver
· Designer Clothing, Bags, Shoes & Textiles with declared value of more than 1000 SR or 267 USD
· “Hyped” Commodities with declared value of more than 1000 SR or 267 USD
· High value Art Work
· Artifacts
· Antiques
· Items with Cultural, Religious or Historical Significance and Value
· Collector Items with Exceptional Value
· Memory hard drives, servers, USB, or external memory devices.



Non-Insurable Items List – are commodities which cannot be ensured and will only be covered by our minimum limit of liability of 375 SAR or 100 USD per shipment. Indemnity agreement form is a must upon acceptance of such commodities.

· Honey Products
· Olive Oil
· Perishable Items
· Medicine
· Cosmetic Items
· Glasswares and other items made of easily breakable materials like ceramics, glass, crockery, spectacles.
· Glass Bottled Items
· Biological Specimen



Items of High Value are allowed to be insured up to a Maximum limit of 187500 SR (US $ 50,000) with signed and paid Insurance Agreement Form.
Items of extraordinary value are allowed to be declared up to a maximum limit of 3750 SR (US $ 1000) with signed and paid Insurance Agreement Form.
Non-Insurable are not allowed to be insured and will only be covered with a minimum liability of 375 SR (100 USD) with signed Indemnity Agreement Form.




	
	Any exception to this policy must be approved by the Managing Director or CEO.






















	نظرة عامة
	لتوجيه الموظفين في تصنيف الشحنات التي سيتم إرسالها من مراكز الخدمات وفقا لما هو مطلوب. 

	المسؤول
	جميع موظفي مراكز الخدمات المصرح لهم بإرسال الشحنات . 

	تعليمات
	
يمكن تصنيف المواد التي سيتم إرسالها من مراكز الخدمات لمواد ذي قيمة عالية وغير عادية ،مواد غير قابلة للتأمين وفقًا للإرشادات والمعاييرالمحددة لكل فئة أدناة:

  قائمة المواد عالية القيمة - المواد التي يجب قبولها وتسجيل رقم أمان HV tag  و إتباع إجراءات المواد عالية القيمة عند إرسالها . 

المستندات: 

• الجوازات
• الشهادات الأصلية (مثال: شهادات التخرج أو الميلاد أو الزواج وما إلى ذلك)
• المناقصات القانونية
• الهوية / الإقامة
•  رخصة القيادة
• الحوالات البنكية
• وثائق التأشيرة
• بطاقات الصراف الآلي / الإئتمان
• قرص مضغوط مع وثائق

غير المستندات: 

· الهواتف المحمولة والتي تتجاوز قيمتها 1000 ريال أو 267 دولار أمريكي
· أجهزة الكمبيوتر المحمول ( لاب توب ) والتي تتجاوز قيمتها 1000 ريال سعودي أو 267 دولار أمريكي
· محركات الأقراص الصلبة للذاكرة أو USB أو  الذاكرة الخارجية.
· المعادن الثمينة بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر (الذهب ، الفضة ، البلاتين)
· الأحجار الكريمة بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر الماس والأحجار الكريمة والأعمال الفنية
· الآثار
· التحف
· كتب القرآن الكريم
· علم المملكة العربية السعودية الرسمي
· العينات البيولوجية  
· الملابس والحقائب والأحذية والمنسوجات بقيمة معلن عنها تزيد عن 1000 ريال سعودي أو 267 دولار أمريكي
· المواد ذات القيمة الإستثنائية
· السلع ذات القيمة المعلنة والتي تزيد عن 1000 ريال أو 267 دولار أمريكي
· المواد ذات الأهمية الثقافية أو الدينية أو التاريخية
· المواد الإلكترونية التي تتجاوز قيمتها 1000 ريال سعودي أو 267 دولار أمريكي


· المنسوجات ومواد الملابس التي تتجاوز قيمتها 1000 ريال أو 267 دولار أمريكي
· قطع غيار المركبات (البرية والجوية والبحرية) التي تتجاوز قيمتها 1000 ريال سعودي أو 267 دولارًا أمريكيًا يتم إرسالها بإستخدام خدمة SPO-P أو IP بوزن فعلي لا يتجاوز 32 كجم و أبعاد لا يتجاوز 51/43/33 سم.
· سلع أخرى غير مذكورة أعلاه ولكنها تتجاوز قيمتها 1000 ريال سعودي أو 267 دولارًا أمريكيًا يتم إرسالها بإستخدام خدمة SPO-P أو IP بوزن فعلي لا يتجاوز 32 كجم و أبعاد  لا يتجاوز 51/43/33 سم


المواد ذات القيمة غير العادية - هي سلع ذات قيمة إستثنائية ولا يمكن تأمينها إلا بحد أقصى 3750 ريال سعودي أو 1000 دولار أمريكي. المواد التي تندرج في هذه الفئة ليس من الضروري أن تندرج تحت قائمة ذات قيمة عالية. فمثلا،

· الساعات وقطع الغيار
· الأحجار الكريمة وشبه الكريمة
· الأحجار
· المجوهرات 
· الألماس
· المعادن النفيسة - الذهب ، البلاتين ، الفضة
· الملابس والحقائب والأحذية والمنسوجات بقيمة معلن عنها تزيد عن 1000 ريال سعودي أو 267 دولار أمريكي
· السلع ذات القيمة المعلنة تزيد عن 1000 ريال أو 267 دولار أمريكي
· الأعمال الفنية عالية القيمة
· الآثار
· التحف
· المواد ذات الأهمية الثقافية أو الدينية أو التاريخية 
· المواد ذات القيمة الاستثنائية
· ذاكرة محركات الأقراص الصلبة أو الخوادم أو USB أو أجهزة الذاكرة الخارجية.

مواد غير قابلة للتأمين - هي مواد لا يمكن تأمينها ولن يتم تغطيتها إلا من خلال الحد الأدنى للمسؤولية لدينا وهو 375 ريال سعودي أو 100 دولار أمريكي لكل شحنة. التوقيع على إتفاقية حدود المسؤولية أمر لا بد منه عند قبول هذه السلع.

· منتجات العسل
· زيت الزيتون
· المواد القابلة للتلف
· الأدوية
· مواد التجميل


· الأواني الزجاجية والمواد الأخرى المصنوعة من مواد سهلة الكسر مثل السيراميك والزجاج والأواني الفخارية والنظارات.
· العبوات الزجاجية
· العينات البيولوجية

يُسمح بالتأمين على المواد ذات القيمة العالية بحد أقصى 187500 ريال سعودي (50000 دولار أمريكي) مع نموذج اتفاقية تأمين موقّع ومدفوع.
يُسمح تسجيل قيمة المواد ذات القيمة غير العادية بحد أقصى قدره 3750 ريال سعودي (1000 دولار أمريكي) مع نموذج اتفاقية تأمين موقع ومدفوع.
لا يُسمح بالتأمين على المواد الغير قابله للتأمين ولن يتم تغطيته إلا بحد أدنى من المسؤولية قدره 375 ريال سعودي (100 دولار أمريكي) مع نموذج إتقاقية حدود المسؤولية موقع.





	
	يجب الموافقة على أي إستثناء لهذه السياسة من قبل المدير العام أو المدير التنفيذي.
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